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Muhterem Müslümanlar!
Allah’a şükürler olsun, bugün de uyandık, 

bugün de hayattayız, bugün de varız. Allah bir 
gün daha verdi bize ve karşılığında sadece onun 
rızasını kazanabilecek bir şekilde yaşamamı-
zı istedi. Bu şekilde insana bir imkân sunuldu, 
dünyada ve ahirette mutlu olma imkânı verildi. 

Bazen insan hüzünlü olur, hayatı karmakarı-
şık bir hâl alır, işte o anlarda ve o anlara düşme-
mek için insanın bu dünya hayatında kullanabi-
leceği formülü açıklıyorum size: 

İlk sırada namaz var.
Namazla başlayabiliriz. Onunla başlamalı-

yız. 2-3-4 değil, günde beş defa namaz kılmak 
farzdır Müslüman için. Farzlarla başlayarak 
sonra nafile namazlara da devam edebiliriz. 
Sonra sırada zekât, oruç, hac gibi diğer ibadetler 
ve kulluğa götüren bir yol gelir. 

Kıymetli Müminler!
Herkesin seçme hakkı, hür iradesi var. Tesli-

miyetimiz bize hayat ve nefes veren Allah’a mı 
olacak, yoksa Yaradan’a karşı giden o nefsimize 
mi? Bunu biz seçeriz. Bir gün hepimiz Allah’ın 
huzuruna çıkacağız ve amellerimiz için he-
sap vereceğiz. Yaptığımız ve yapmadıklarımız 
için... Allah merhametlidir, cenneti yaratmıştır. 
İnsana cenneti vermek ister. Biz de bunu iste-
mez miyiz? İsteriz, tabii ki, biz de orada olmayı 
isteyenlerdeniz.  

Biz kimiz?
Allah Teâlâ Kur’ân-ı Kerim’de: “Siz insan-

lar arasında en iyi toplum olarak yaratıldınız. 
İyiliği emredip kötülükten sakındırırsınız.” 
(Âl-i İmrân, 3/110)

Allah’ı memnun eden bizim sadece varol-
mamız değildir, İslâmiyet’e göre hareket etme-
mizdir. Müslümana yakışır bir şekilde hareket 
etmeliyiz, en güzel ümmetten biri olmak isti-
yorsak. Bunu iyiliği emredip kötülükten uzak 
durmakla yapabiliriz. 

Peygamberimiz (s.a.s.) şöyle buyurmuştur: 

RUHU BESLEYEN 
GIDALAR

“Sizden herhangi biriniz Allah’ı degil de in-
sanları memnun etmek istediğinde, Allah öyle 
yapar ki, insanlar da ondan memnun olmaz.” 

Bazen işyerinde namaz kılmıyoruz, utanı-
yoruz. İnsanlar ne der? Şirket sahibi nasıl bir 
tepki gösterir? İşten kovar mı? Bu sorular ve se-
beplerden dolayı namazı terk ediyoruz. Oysaki, 
Müslüman olarak yaşamak isteyen Müslüman 
olarak hareket etmelidir, İslâm ahlâkı ile yaşa-
malıdır. 

Müslüman, dünyada ve ahirette hep iyiliği 
ister, kendi için de başkaları için de. 

İnsaları İslâm’ı yaşamaları için zorlayama-
yız, fakat onlara İslâmiyet’i en güzel bir şekilde 
anlatabiliriz. 

Bazen insan ailesinde ve mensubu olduğu 
çevresindeki bazı zorluklarla karşı karşıya ge-
lir. Çareler arar... Her hastalığın bir ilâcı oldu-
ğu gibi, her sorunun, her derdin de bir çözümü, 
ilâcı vardır. İlâç almadan kurtuluş yoktur... Top-
lumdaki hastalıkların ilâcı îmândır, ihlâstır, na-
mazdır. İnsanın kendi çıkmazlarından kurtuluş 
yolu da îmân ve namazdır.

Şerefli Müslümanlar! 
İnsan ruh ve bedenden ibaret olarak yaratıl-

mıştır. Peygamberimiz bir hadis-i şerifte şöyle 
der: “Yüz yirminci gün bir melek gelir ve bede-
ne can, ruh verir.”

Bedeni besliyoruz. Pekiyi, ruhumuzu ne ile 
besliyoruz? Ruhun gıdası îmân, ihlâs ve tesli-
miyetten oluşur. Namaz kılarken, oruç tutarken, 
Kur’ân okurken ruhumuz, balığın denizde hu-
zur bulduğu gibi, öyle huzur ile dolar. Unutma-
yalım ki, şeytan insana zarar vermek için her 
yolu deneyecektir. Bedene ve ruha zarar veren 
bazı maddeler olan sigara, alkol ve uyuşturucu 
gibilerini cazip hâle getirecektir. 

Dünyada ve ahirette mutluluk isteyen insan 
Allah’ın rızasını kazanabilecek bir şekilde ha-
reket etmelidir. Kurtuluş ve huzur namazdadır. 
Teslimiyet olmadan namazdan huzur alamaz in-
san. Namazda iken insan Allah’ın huzurundadır. 

“Elhamdülillâh” dediğinde, Allah duyar, 
“er-Rahmân” dediğinde, Allah duyar, “Mâliki 
yevmi’d-din” dediğinde, Allah insanı duyar. 
Secde anında ise kişi Yaradan’a en yakındır. 
Devamlı namaz kılan insan devamlı Allah’a ya-
kın olan insan demektir. 

Çoğumuz namazda iken zaman zaman ak-
lımıza dünya işleri gelir, dikkatimiz dağılır. 
Rasûlüllah (s.a.s.) şöyle buyurmuştur: “Ne olu-
yor o insanlara ki namazda iken bakışlarını kal-
dırırlar?” 

Allah kalplerimizi temizleyip günahlarımızı 
affetsin inşallah. 
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Азиз джемаат!
Бъдете благодарни на Аллах Теаля, че вие 

се събуждате още измежду живите, че Аллах 
ви е дал още един ден да живеете, чиято цел е 
да се спечели Неговото задоволство. По този 
начин ще спечелим днешния живот и задгроб-
ния, ахирета -вечния живот.

Сега ще ви дадем схемата, как да успеете, 
когато сте депресирани, преживявате трудни 
времена. Защото ние имаме формула, за да се 
поправим, да живеем по-добър живот.

Скъпи братя!
Първото нещо е намазът. Започнете от 

него! 2-3-4 пъти не са достатъчни, трябва да 
изпълним 5 пъти намаз през деня. Това е осно-
вата, после може да ги увеличите с нафиле. Да, 
може да го направите, но трябва да започнете с 
основното - зекята, оруча, хаджилъка. Важно е 
да започнете да се подчинявате на Аллах Суб-
ханеху ве Теаля.

Ние тук ще говорим за основните неща, 
които са движещата сила. Всеки има възмож-
ност да се подчини на Аллах или да се подчи-
ни на желанията си, на страстите си, на жени-
те, на парите или на кого да се подчини! На 
Този, Който ни е дал живота и смъртта! При 
Когото ще се върнем и ще отговаряме в съдния 
ден! Искаме хората да са в дженнета, искаме 
да сме и ние там.

Въпросът е: Кой съм аз пред моя Създател.
Аллах Теаля казва, че ние принадлежим 

към най добрата общност: „Вие сте най-до-
брата общност, изведена за хората. Пове-
лявате доброто и възбранявате лошото.” 
(Ал-и Имран, 3: 110)

Аллах Теаля ни хвали, не заради моето раж-
дане, а затова, че извършвам неща, които ме 
правят мюсюлманин. Като мюсюлмани трябва 
да действаме точно. Ако искаме да принадле-
жим към най-добрия уммет – общност, трябва 
да повеляваме доброто и да спираме лошото.

Скъпи вярващи!
Пейгамбера (с.а.с.) казва: „Който наисти-

на иска да угоди на хората за сметка на Ал-
лах, Аллах ще направи така, че хората няма 
да бъдат доволни от него.”

Хората се срамуват да се кланят, когато се 

КАК ДА 
ПОДХРАНВАМЕ 
ДУШИТЕ СИ?

намират на работното си място, за да не ги ви-
дят, защото може да ги санкционират или на-
кажат! Ако искаме да изглеждаме като мюсюл-
мани, трябва да имаме мюсюлмански характер.

Ние не можем да принудим хората да са мю-
сюлмани, но можем да им представим исляма. 
Има хора, чиито деца не ги слушат и поради не-
уважение изпадат в депресия. Ислямът е като 
лекарство. Има лекарства за всички болести, 
трябва да изпием правилното лекарство.

Подобно на лекарствата, които пием за ле-
чение, ние трябва да изпълняваме с искреност 
божествените повели, ибадетите, намаза с 
всичките му изисквания – смиреност, съсредо-
ченост, основи и т.н.

Рецептата за разрешаване на нашите про-
блеми е в изпълнението на намаза и то пет  
пъти на ден.

Мухтерем джемаат!
Човекът е сътворен от тяло и дух. В хадис се 

споменава, че на сто и двадесетия ден идва ме-
ляике и вдъхва душата на зародиша. Този хадис 
доказва, че ние сме сътворени от тяло и дух.

Поддържаме тялото си, а душите си поддър-
жаме ли?

Храната за душата е подчинението.
При изпълнението на намаза, спазването на 

оруча и четенето на Коран се чувстваме добре 
като усещаме спокойствие и щастие, подобно 
на рибата намираща спокойствие в морето.

Да не забравяме, че шейтанът е умен, той 
поднася на душата цигари, алкохол, наркотици, 
но те имат странични ефекти, те убиват. Той ни 
предлага грешната храна за духа.

Скъпи братя!
Ако искате щастие в ахирета, постъпвайте 

тук така, както Аллах иска.
Спасението и спокойствието са в намаза, а 

без смирение няма награда за намаза. Когато 
кланяме намаз трябва да почувстваме, че сме 
пред Аллах. Когато кажем: „Елхамду лиллях”, 
Аллах Теаля казва: „Прослави ме човека.” Ко-
гато кажем: „ер-Рахман”, Аллах Теаля казва: 
„Възхвали ме човека.” Когато кажем: „Малики 
йевм-ид-дин”, Аллах Теаля казва: „Възвеличи 
ме човека.”

Също така да не забравяме, че в позиция се-
джде човекът е най-близо до Аллах.

Когато сме постоянно в намаз, т.е. не си 
пропускаме намазите, това означава, че имаме 
връзка с Аллах.

Много от изпълняващите намаза са разсея-
ни, тялом са в намаза, а духом ги няма. Прате-
никът на Аллах (с.а.с.) казва: „Какво им става 
на хората та повдигат погледите си по време на 
намаз.”

Представете си, че стоим пред полицай, 
нима ще сме разсеяни?! А в намаза ние сме из-
правени пред Аллах!

Затова моля Аллах Теаля да пречисти сър-
цата ни, да опрости греховете ни!
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Muhterem Müslümanlar! 
5 Haziran, yani Çarşambayı Perşembeye 

bağlayan gece, Mirac Kandilidir. İslâm âlemi 
olarak böyle mübarek bir geceyi idrak etmenin 
sevinç ve mutluluğunu yaşamaktayız. Mirac, 
Sevgili Peygamberimizin en büyük mucizele-
rinden biridir. Bir gece içinde Mekke’den Ku-
düs’e, oradan da aşkın bir âleme doğru yaptığı 
mukaddes ve manevî bir yolculuktur. Bu yol-
culuğun özet şekli Kur’ân-ı Kerîm’de, ayrıntısı 
ise sahih hadislerde anlatılır. Birçok ilâhî sırrı, 
hikmet ve bereketi bünyesinde barındıran bu 
kutsal gece hakkında, İsrâ sûresinin ilk âyetin-
de şöyle buyrulur: “Kendisine ayetlerinden 
bir kısmını göstermek üzere kulu Muham-
med’i bir gece Mescid-i Haram’dan çevresini 
bereketlendirdiği Mescid-i Aksâ’ya götüren 
Allah’ın şanı ne yücedir. Hiç şüphesiz O, 
hakkıyla işitendir, hakkıyla görendir.” (el-İs-
râ, 17/1) 

Aziz Müminler! 
Mirac hadisesinin en önemli sonuçların-

dan biri, İslâm’ın beş temel esasından biri olan, 
müminin miracı sayılan beş vakit namazın 
farz kılınmasıdır. Namaz, dinin direği ima-
nın en belirgin işareti amellerin en faziletlisi 
ve Allah’a en sevimli olanıdır. Namaz, kalbin 
nuru, gönüllerin safası, takvâ ehlinin göz ay-
dınlığıdır; müminin günde beş defa Rabbi ile 
buluşmasıdır. Bu sebeple, her mümin namaza 
başladığında, namazın kendisinin miracı ol-

MİRAC КANDİLİ 

duğunu, dolayısıyla Yüce Allah’ın huzurunda 
bulunduğunu bilmeli, namazdan ayrıldıktan 
sonra da bunun şuuru ve sorumluluğu ile ha-
reket etmelidir.

Değerli Müminler! 
Mirac Gecesi, duygu ve düşüncelerimizi 

arındırmamız, ilâhî rahmeti kazanacak işler 
yapmamız, dua ve niyazda bulunmamız için 
bir vesiledir. Kulluk şuurumuzu tazeleyen, gü-
nah ve kusurlarımızı daha iyi görmemizi sağla-
yan bu geceyi iyi değerlendirelim. Bakışımızı, 
kendimize, iç dünyamıza çevirelim. “Hâsibû 
kable en tühâsebû; hesap zamanında hesaba 
çekilmeden önce, şimdiden kendinizi hesaba 
çekin!” şeklindeki kutlu öğüde uyarak yaptık-
larımızı gözden geçirelim. Bu suretle hataları-
mızı görüp tövbe edelim. 

Tövbe en değerli ibadetlerden biridir. 
Çünkü tövbe, eskilerin deyimiyle, öncelikle 
“ma’rifetü’n-nefs”tir; yani kulun kendini, ken-
di hatalarını bilmesidir. İkinci olarak tövbe 
“ma’rifetullah”tır; yani kulun, Hakkı, Rabbi-
ni bilmesidir. Bu bilgi ve îmândan dolayıdır 
ki, kul tövbe ile Rabbine yönelir. Hiç kimseye 
açamadığı günah sırlarını O’na açar; kurtuluş 
için O’nun inâyetini ve affını diler. Nihayet 
tövbe bir arınmadır. Önce günahlardan ne-
damet duyarak kalbimizi arındırırız; sonra da 
kötü işleri bırakarak amellerimizi, hayatımızı 
arındırırız. Onun için “Günahtan tövbe eden 
kişi hiç günah işlememiş gibi olur.” buyrulmuş-
tur. Şimdi mübarek Mirac Kandilinin bizim 
için ne kadar büyük bir fırsat olduğunu daha 
iyi anlıyoruz. 

Muhterem Cemaat! 
Bu gece, Peygamber Efendimizin Miraca 

yükseldiği, müminlerin de tövbesi, duası, tes-
bihleri, namazı ve kıraatiyle ruhunu, gönlünü, 
ahlâkını arındırıp yücelttiği gecedir.

Mirac Kandilinizi tebrik ediyorum. Mira-
cın bir bölümünün gerçekleştiği Mescid-i Aksâ 
ve çevresinde meydana gelen üzücü olayların 
son bulmasını, bu gecenin İslâm âleminin bir-
lik ve beraberliğine, insanlığın barış, huzur ve 
hidayetine vesile olmasını Cenâb-ı Hak’tan ni-
yaz ediyorum.



2

ХУ
ТБ
Е

4 
| М

Ю
СЮ

Л
М

АН
И 
| Я

НУ
АР

И 
20

20

Уважаеми мюсюлмани! 
През нощта на 5 юни - вторник срещу 

сряда, ще посрещ нем Нощта Мирадж. Би-
дейки мюсюлмани, ще изживеем радостта 
от посрещането на тази благословена нощ. 
Както е известно, Мирадж е едно от най-го-
лемите чудеса на нашия Пейгамбер (с.а.с.). 
През споменатата нощ той извършва свято 
пътешествие от Мекка до Кудюс (Йеруса-
лим) и оттам до небесните висини. Накрат-
ко това негово пътешествие е предадено в 
Коран-и Керим, а под робностите са преда-
дени в хадисите. За тази свещена нощ, коя-
то съдър жа в себе си множество Аллахови 
тайни, мъдрости и блага, в първи айет на 
сура Исра се повелява следното: “Всечист 
е Онзи, Който пренесе Своя раб нощем от 
Свещената джамия (Месджид-и Харам) 
до Най-далечната джамия (Месджид-и 
Акса), околностите на която Ние благо-
словихме, за да му покажем от Нашите 
знамения. Той е Всечуващия, Всезрящ!” 
(ел-Исра, 17: 1)

Скъпи вярващи!
Един от най-важните резултати от чудо-

дейното събитие Мирадж е определянето 
за фарз на изпълнението на петкратните на-
мази. Намазът от своя страна представлява 
основния стълб на религията ни, най-изя-
вената форма на вярата ни, най-достойно-
то и най-любимото на Аллах. Намазите са 
сиянието на сърцата, удоволствието на ду-
шите, светлината в очите на вярващите и 
петкратна среща на вярващия със своя Съз-
дател. Ето защо когато всеки вярващ щом 
се изправя да кланя намаз, трябва да знае, 
че това е негов мирадж; че се намира пред 
Всевишния Аллах, а след намаза да действа 

НОЩТА МИРАДЖ
с това съзнание.

Скъпи вярващи!
Нощта мирадж е повод да изчистим ми-

слите и чувствата си, да вършим дела, чрез 
които да спечелим благодатта на Аллах и 
да Му се молим. Нека добре и правилно да 
оценим тази нощ, която подновява съзна-
нието ни за вярност към Аллах, да виждаме 
по-добре недостатъците си. Нека да обър-
нем погледите си към вътрешния ни свят, 
към себе си. Подчинявайки се на свещеното 
наставление: “Направете си равно сметката 
от сега, преди да ви е търсена сметка!” да 
прегледаме онова, което сме правили. По 
този начин да прозрем грешките си и да се 
покаем. 

Покаянието е един от най-ценните иба-
дети. Защото то, по израза на предците ни, 
е „марифет-ун-нефс”, т.е. себеопознаване, 
самооценка на раба за себе си, осъзнаване 
на собстве ните му недостатъци. На вто-
ро място, покаянието е „марифетуллах”, 
т.е. признаването на Създателя от страна 
на раба. Именно поради това съзнание и 
вяра рабът се обръща към своя Създател, 
разкрива пред Него греховните си тайни и 
се моли за опрощение от Него. Най-сетне 
покаянието е пречистване. Преди всичко 
ние изпитваме разкаяние от греховете си, 
с което пречистваме сърцето си, след което 
зарязваме лошите си деяния и пре чистваме 
живота си. Затова е повелено: “Човек, кой-
то се покаял заради греховете си, е като без-
грешен човек.” 

Сега вече осъзнаваме каква голя ма въз-
можност ни предоставя Нощта мирадж за 
всичко това. Да, уважаеми джемаат, тази 
нощ е нощта, през която любимият ни 
Пейгамбер се извисил в не бесата; в която 
вярващите се покайват, благославят Аллах, 
кланят намази и четат Коран, с което пре-
чистват душите и издигат нравствеността 
си.

Нека да ви честит и благословен нощта 
Мирадж! Нека да пожелаем да спрат пе-
чалните събития, които се случват около 
Месджид-и Акса и се молим тази нощ да 
послужи като повод за единството и спло-
теността на ислямския свят; за мир, бла-
гополучие и напътствието на цялото чове-
чество!
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Muhterem Cemaat! 
Bugünkü hutbemiz  Şaban ayına ve  Beraat 

gecesine dairdir.
Bu aya Şaban denmesinin sebebi, ondan 

çok hayırlar husule geldigi içindir.   
Ebû Ümame Bahilî’nin rivayetine göre, 

Allah Rasûlü (s.a.s.) şöyle buyururlar: “Şaban 
girdiği zaman nefislerinizi temizleyiniz. Ni-
yetlerinizi güzelleştiriniz.”

Hazreti Ayşe de bizlere şunu bildirir: “Al-
lah Rasûlü oruç tutardı. Öyle ki, biz, “Oruçsuz 
değil!” derdik. Oruç tutmazdı. Öyle ki, biz, 
“Oruç tutmuyor!” derdik. Böyle aralıklı olarak 
tuttuğu oruçların çoğu Şaban ayında olurdu.”

Değerli Cemaat!
Nesâî kaydeder ve Üsame’den -Allah ondan 

razı olsun- şöyle rivayet eder:
Rasûlüllah’a dedim ki: 
“Ey Allah’ın Rasûlü, hiç bir ayda Şaban 

ayındaki kadar oruç tuttuğunu görmedim!
O da buyurdular:
“Bu bir aydır ki, insanlar Receb ile Rama-

zan ayları arasında ondan gafil olurlar. Halbu-
ki o, öyle bir aydır ki, onda ameller, âlemlerin 
Rabbi olan Allah’a yükselir. Ben de, oruçlu 
bulunduğum  hâlde amelimin Allah’a yüksel-
mesini isterim.”

Buharî ve Müslim Hazreti Ayşe annemiz-
den şunu rivayet etmektedirler: “Ben, Allah 
Rasûlünün, Ramazan ayından başka hiçbir 
ayda “tam ay” oruç tuttuğunu görmedim. 
Gene hiçbir ayda Şaban’daki kadar çok oruçlu 
bulunduğunu görmedim.”

MÜBAREК ŞABAN’IN 
FAZİLETİ VE BERAAT 

GECESİ

Başka bir rivayete göre de Rasûlüllah Efen-
dimiz, Şaban ayının tamamını oruçlu geçirir-
di. Gene Müslim’in rivayetine göre, Rasûlüllah 
(s.a.s.) Şaban ayının çok az bir kısmını oruçsuz 
geçirirdi.

Bu rivayetler önceki hadisi tefsir etmekte-
dir. Bütün bunlardan çıkan sonuç, Rasûl-i Ek-
rem Efendimizin Şaban ayının çoğunu oruçlu 
geçirdiğidir.

Muhterem Cemaat!
Şaban ayının on beşinci gecesi, Beraat Ge-

cesidir. Öyleyse Ramazan-ı şerife ne kaldı? Ne 
mutlu bu gunlerin kadrini bilip nefislerine 
gem vurarak ahiret kazancı için çalışanlara. Ve 
ne yazık, böyle hayırlı günlerde gaflet uykula-
rından uyanmayanlara!

Muhterem Müslümanlar! 
Bugünler, uyanma gunleridir; uyanalım. 

Kalb ve kalb bahçelerimizde biraz ilâhî mari-
fet filizleri tomursun. Yüzlerimize biraz nur 
gelsin. Ramazan-ı şerife hazırlanalım...

Kalbimizdeki gafleti, kasveti, katılık ve 
merhametsizliği, tövbe ve nedamet süngerle-
riyle silelim. Ve sonra Rabbimizin ihsanını, 
iyiliğini bekleyelim.

Okuduğum ayet-i kerimede Cenâb-ı Hak 
buyuruyor ki: “Yâ Muhammed, Hayy ve Kay-
yum olan Allah hakkı için biz, Kur’ân-ı Ke-
rim’i mübarek (Kadir veya Beraat) gecesinde 
indirdik. Ve biz, Kur’ân ile azaba mustehak 
olan kâfirleri korkuturuz.” (ed-Duhân, 44/3)

Bir Beraat Gecesinden gelecek senenin   
Beraat Gecesine kadar mukadderat, yani alın 
yazısı tayin olunur ve Allah tarafindan takdir 
edilen şeylerin yazılı bulunduğu manevi levha 
olan Levh-i Mahfûzda yazıldıktan sonra icra 
memurları olan meleklere teslim olunur.

Aziz Cemaat! 
Beraat Gecesi ne demektir, bilir misiniz? 

Cenâb-ı Hak, bu gece bazı kullarını affeder, 
sanki eline bir beraat adlı fermanı verir. Bunun 
için bu geceye Beraat adı verilmiştir. 

Geceniz hayırlı olsun!
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Мухтерем джемаат!
Този месец се именува шабан, тъй като 

през него се пораждат много добрини. 
Ебу Умаме Бахили предава, че Расулюллах 
(с.а.с.) е казал: „Когато навлезе месец шабан, 
почис тете нефса си! Нека намеренията ви 
да бъдат най-добри!”

А Хазрети Айше (р.анха) предава: „През 
този месец Аллаховия Пратеник спазваше 
оруч. Тогава казвахме: “Той е с оруч!” Друг 
път не говееше, тогава пък казвахме, че “Не 
е с оруч!” Именно през месец шабан той чес-
то спазвал оруч.

Уважаеми мюсюлмани!
Несаи от своя страна предава от Усаме 

(p.a.): „Казах на Расулюллах (с.а.с.): „Не 
съм те виждал през другите месеци да спаз-
ваш толкова оруч, колкото през месец ша-
бан!” Расулюллах каза: „Това е месец, който 
се намира между реджеб и рамазан и през 
този месец хората проявяват нехайство и 
непредпазливост. А шабан е месец, през кой-
то делата и деянията ни се възнасят пред 
Аллах, Създателя на световете. И аз бих 
желал делата ми да се издигнат до Аллах, 
бидейки с оруч!”

Бухари и Муслим предеват чрез Хазрети 
Айше е казала: „Аз не съм виждала Расулюл-
лах цял месец да е говял, освен през месец 
рамазан! Но не съм виждала Расулюллах да 
е говял толкова много, колкото през месец 
шабан.”

Според друго едно предание целия ме-

ДОСТОЙНСТВАТА 
НА СВЕЩЕНИЯ 
МЕСЕЦ  ШАБАН

сец шабан Расул-и Екрем (с.а.с.) е прекарвал 
с оруч. Пак по предание на Муслим, Ра-
сулюллах (с.а.с.) много малко дни на месец 
шабан изкарвал без оруч.

Изводът, който трябва да се направи от 
казаното до тук е, че Ра сул-и Зишан (с.а.с.) 
прекарвал повечето дни през месец шабан 
с говеене.

Скъпи братя!
Петнайсетата нощ на месец шабан се от-

белязва като Нощта Бераат. Тогава какво 
остава до свещения месец Рамазан? Щаст-
ливи са онези, които съумеят да оценят тези 
дни, да озаптят страстите си и да работят 
за спечелва не на отвъдния свят. И горко на 
онези, които не искат да се събудят от дъл-
боките сънища в тези добротворни дни!

Азиз джемаат! 
Това са дни за пробуждане. Събудете се!
Нека и в нашите сърца да разцъфнат цве-

тята на Аллаховата благодат. Лицата ни да 
засияят и ведно да се подготвим за свеще-
ния рамазан!

Нека изчистим нехайствата и жестокост-
та от сърцата си, за да очакваме добрините и 
благодатта на Аллах.

В свещения айет, който ви прочетох 
Дженаб-и Хак повелява: “О, Мухаммед! 
Низпослахме я Ние в благословена нощ. 
Ние предупреждаваме.”  (ед-Духан, 44: 3) 

В тази нощ се определят съдбините от 
тази нощ до следващата нощ Бераат. Запис-
ват се в Левх-и махфуз, сиреч в скрижалите 
и след това се заповядва изпълнението им 
от меляикетата, които са изпълнители на 
Аллаховите повели.

Уважаеми джемаат! 
Знаете, че през нощта берат Хак Теаля 

опрощава някои от Своите раби. Все едно 
връчва в ръцете им по един „бераат” – висо-
чайши документ за опрощение. Затова тази 
нощ е получила наименованието си от дума-
та “бераат”, което означава “свидетелство за 
опрощение”.

Благословена да Ви е нощта!
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Kıymetli Müslümanlar!
O gün geldiğinde ve sur’a üflendiğin-

de, yerlerde ve göklerde, Allah’ın dilek-
dikleri bazı melekler dışında, bütün can-
lılar için yaşam son bulacaktır. O zaman 
geldiğinde kimse yapacağım dediklerini 
yapamayacak. Allah Rasûlü (s.a.s.) söyle 
buyurmuştur: “Kıyamet öyle bir  kopacak 
ki, çarşıda  malını satan tüccar elindeki 
eşyayı müşteriye vermek için zamanı yet-
meyecek. Kıyamet  öyle bir kopacak ki, 
kişi hazırlamış olduğu sütü kullanamaya-
cak. Kıyamet öyle bir kopacak ki, sahibi 
devesi için hazırladığı suyu içiremeyecek. 
Kıyamet öyle bir kopacak ki, insan elinde 
hazırladığı ekmeği ağzına koyamayacak.” 
(Buhârî)

Ayrıca Ebû Hureyre (r.a.) Peygamber 
(s.a.s)’in şöyle dediğini rivayet etmekte-
dir: “İsrafil hazır ve Arş-ı Alâya doğru yö-
nelmiş beklemektedir. Sura üfleme emrini 
aldığı an hemen sura üfleyecektir.”

Bu hadisten sura üflenilecek o günün 
çok yakın ve her an olabileceği anlaşıl-
maktadır. Bize o an geldiğinde şöyle de-
mek düşer: “Allah bize yeter ve ne iyi bir 
koruyucudur O. Biz Ona teslim oluruz.”

КIYAMET GÜNÜ

Aziz Cemaat!
Kıyamet hangi gün kopacaktır?
Muslim’in “Sahih”inde Ebû Hurey-

re’den rivayet edildiğine göre Peygambe-
rimiz şöyle buyurmuştur:

“Güneşin en güzel doğduğu gün Cuma 
günüdür. Adem de bu günde yaratılmıştır, 
cennete o günde konmuş ve cennetten de o 
gün çıkarılmıştır. Ve kıyamet de o günden 
başka bir günde kopmayacaktır.”

Muhterem Müslümanlar!
Kıyametin kopuşunu haber veren su-

run üflenmesiyle ilgili ayette şöyle den-
mektedir: “Sonra ona bir daha üflenmiş-
tir.” (ez-Zümer, 39/68)

Sura ilk üflenişte her canlı ölecektir. 
İkinci sur ise diriliş surudur. 

Ebû Hureyre’den Peygamberimizin 
şöyle dediği rivayet edilmektedir:

“İki sur arasından kırk geçecek.”
O zaman bir kişi:
“Yâ, Ebû Hureyre! Kırk gün mü?” 
Cevap vermeyince yine soruyor: 
“Kırk ay mı?”
Tekrar cevap gelmeyince yine soruyor: 
“Kırk yıl mı?”
Yine cevap yok.” (Buhârî)
Allah kalplerimizi günahlardan temiz-

lesin ve dualarımızı kabul eylesin!
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Скъпи мюсюлмани!
Когато дойде този ден и бъде протръ-

бено с рога, ще настъпи края на живота на 
небесата и на земята, с изключение на тези, 
които Аллах пожелае (да остави живи от 
меляикетата). Тогава никой няма да може 
да завърши онова, което е предприел да 
върши. Пратеникът на Аллах (с.а.с.) казва: 
“Съдният ден ще настъпи (толкоз бързо), 
че двама човека разгънали дреха за про-
дажба няма да могат нито да се пазарят 
нито да я сгънат. Съдният ден ще настъпи 
(толкоз бързо), че човекът издоил млякото 
(няма да може да се прибере до къщи), за 
да го консумира. Съдният ден ще настъпи 
(толкоз бързо), че човекът, който запушва 
водоема, няма да успее да напои камилата 
си. Съдният ден ще настъпи (толкоз бър-
зо), че човекът, който е вдигнал залъка към 
устата си няма да смогне да го изяде.” (Бу-
хари)

Разказва се от Ебу Хурейра (р.а.), че 
Пратеникът на Аллах (с.а.с.) е казал: „Ис-
рафил (а.с.) е готов и погледът му е ус-
тремен към Арши Еаля, още от момента, 
когато е упълномощен да надуе тръбата, 
опасявайки се да не би да му бъде заповядано 
и той да е отклонил погледа си. Очите му 
са като ярки звезди.” (Хаким)

От този хадис се разбира, че протръ-
бяването може да бъде много близо и да 
настъпи във всеки един момент. На нас е 

КЪЯМЕТСКИЯТ ДЕН

повелено да кажем в този миг: „Аллах ни 
е достатъчен и колко добър Защитник е 
Той! Ние се уповаваме на Аллах, Господа-
рят наш!“

Азиз джемаат!
В кой ден ще настъпи часът на къямета?
Часът ще настъпи в ден петък според 

хадиса в сборника на Муслим, предаден от 
Ебу Хурейра (р.а.), който казва: „Най-пре-
възходният ден, в който слънцето изгрява е 
ден петък. В този ден е сътворен Адем (а.с.), 
в него е вкаран в дженнета и в този ден е из-
каран оттам, и няма да настъпи часът за 
края на света, освен в петък.“ (Муслим)

Мухтерем джемаат!
За второто протръбяване на сура се 

споменато в айета: „После още веднъж ще 
се протръби …” (ез-Зумер, 39: 68)

Първото протръбяване е разтърсващо 
и ще бъде за изумление и унищожаване - 
умъртвяване, а второто протръбяване ще 
бъде за съживяване след смъртта. Предаде-
ни са хадиси от Пратеника (с.а.с.), в които 
се пояснява, че ще има две протръбявания. 

От Ебу Хурейра (р.а.) се предава, че 
Пратеникът (с.а.с.) е казал: „Между двете 
протръбявания ще изминат четиридесет.” 
Тогава един човек рекъл: „О, Ебу Хурейра! 
Четиридесет дена ли е!?” Той казал: „От-
казвам (да говоря за онова, което не съм 
чул).” Човекът рекъл: „Четиридесет месеца 
ли е!?” Той казал: „Отказвам.” Човекът ре-
къл: „Четиридесет години ли е!?” Той казал: 
„Отказвам…” (Бухари)

Молим Аллах Теаля да пречисти сърца-
та ни, да опрости греховете ни!


